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ARBEJDSGRUPPENS FOKUSOMRÅDER:

• PLAN FOR VEDLIGEHOLD OG RENOVERING AF HAVN

• FINANSIERING

• DIALOG MED SYDDJURS KOMMUNE MHT. ANSVARSFORHOLD

• HJEMTAGNING AF TILBUD

• ANALYSE AF ØKONOMI/BUSINESS CASES

• TILSTANDSRAPPORT(ER)

• PRIORITERING – ”GODE PENGE EFTER DÅRLIGE PROJEKTER”

• SWOT-ANALYSE
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PLAN FOR VEDLIGEHOLD OG 

RENOVERING AF HAVN

• SCENARIE 1) AS-IS – REPARATION AF 
NUVÆRENDE ANLÆG UDEN 
NYINVESTERINGER

• SCENARIE 2) UDSKIFTNING AF MOLER, 
SAMT BRO 7 OG 8

• SCENARIE 3) HAVNEN TOTALRENOVERES, 
MED INDVENDIG BRO PÅ MOLER

• SCENARIE X (DRØMME) 
HAVNEUDVIDELSE

Scenarier for fremtiden
Bestyrelsen har kigget på forskellige scenarier for fremtiden og ikke 
mindst økonomien bag de forskellige muligheder. Der er overvejelser i 
forhold til både kort- og langsigtede løsninger og de potentielle 
faldgruber der kan være ved de forskellige løsninger. Her er der bl.a. 
udarbejdet SWOT analyse, business cases etc. 
Der er på nuværende ikke truffet nogen afgørelse ift. hvilke løsninger 
der f.eks. skal udgøre nye broer, skulle dette blive planen, men en 
fremtidssikring ift. stigende vandstand, flere storme etc. kunne 
flydebroer være en option. Mht. molerne, er det forventningen at 
disse hører under Syddjurs Kommune og renovering/vedligehold 
varetages af samme. 
Der er gennem de seneste år talt meget om overtagelse af havnen, 
som pt. lejes af Syddjurs Kommune. Dette vil også være et emne ift. 
en fremtidig strategi og bør gennemtænkes grundigt, inden en 
beslutning herom.

Hvis der ikke er tale om en decideret havneudvidelse, vil business 
casen udelukkende bestå af udgifter og i sidste ende med samme 
resultat – hele anlægget vil skulle udskiftes, blot et spørgsmål om tid 
og hvor meget man inden dette opnås, vil bruge på 
vedligeholdelsesomkostninger.
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FINANSIERING

• ØGET ÅRLIG PLADSHAVER-LEJE

• ØGET INDSKUD PER PLADSHAVER

• ØGEDE PRISER FOR GÆSTESEJLERE OG 
AUTOCAMPERE

• MERINDTÆGT VED MULIGHED FOR FLERE 
GÆSTESEJLERE/AUTOCAMPERE

• BESPARELSER OG EFFEKTIVISERINGER

• FINANSIERING – BANK, REALKREDIT 
OG/ELLER KOMMUNEKREDIT

Et eksempel kunne være et behov på i alt kr. 14 millioner med en egenfinansiering af kr. 4 millioner ved 
ekstra indbetaling i indskud af pladshavere og en restfinansiering vha. f.eks. Kreditforening på kr. 10 
millioner. Her vil vi skulle regne med en årlig indbetaling på ca. kr. 850.000, - i 20 år og i så fald en samlet 
merudgift på ca. kr. 7 millioner. 
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DIALOG MED SYDDJURS KOMMUNE MHT. 

ANSVARSFORHOLD

• SYDDJURS KOMMUNE TAGER ANSVAR

FOR MOLERNE (22/11-2022)

• SYDDJURS KOMMUNE IGANGSÆTTER EN 

UNDERSØGELSE UNDER VAND

• TILSTANDSRAPPORT (NIRAS) –

UDBEDRING AF MOLER INDEN 2025
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HJEMTAGNING AF TILBUD

• DER HAR VÆRET DIALOG MED FLERE 

UDBYDERE INDENFOR 

HAVNERENOVERING , HVOR FØLGENDE 

HAR VÆRET VENDT: 

• MOLER

• FASTE BROER

• FLYDEBROER

• FORANKRING MED PÆLE

• FORANKRING MED MOORING
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ANALYSE AF ØKONOMI/BUSINESS CASES

• SCENARIE 1) AS-IS – REPARATION AF 

NUVÆRENDE ANLÆG UDEN 

NYINVESTERINGER

• SCENARIE 2) UDSKIFTNING AF MOLER, 

SAMT BRO 7 OG 8

• SCENARIE 3) HAVNEN TOTALRENOVERES, 

MED INDVENDIG BRO PÅ MOLER

• SCENARIE (DRØMME) HAVNEUDVIDELSE
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TILSTANDSRAPPORT(ER)

• MOLER OVER VAND 

• SYDDJURS KOMMUNE – NIRAS

• MOLER UNDER VAND

• SYDDJURS KOMMUNE - AFVENTER

• BROER UNDER VAND

• DYKKER SØREN GUDMAN

• DYKKER JENS LEICH

• BROER OVER VAND

• KENNETH FRIIS

• HASSE FREDERIKSEN

Tilstandsrapporten for molerne er udarbejdet af NIRAS på vegne af Syddjurs Kommune. 
Rapporten dækker alle havnene i Ebeltoft og nedenstående er kun relevante uddrag for området 
omkring Skudehavnen.
Rapporten indikerer at molerne bør repareres, men umiddelbart ikke kritisk og anbefales 
udbedret senest år 2025. 
Dette er Bestyrelsen for Skudehavnen dog ikke enig i, da molerne ved højvande ikke yder 
meget beskyttelse for hverken broanlæg eller både.



GENERALFORSAMLING 
27/11-2022

TILSTANDSRAPPORT(ER)

• MOLER OVER VAND 

• SYDDJURS KOMMUNE – NIRAS

• MOLER UNDER VAND

• SYDDJURS KOMMUNE - AFVENTER

• BROER UNDER VAND

• DYKKER SØREN GUDMAN

• DYKKER JENS LEICH

• BROER OVER VAND

• KENNETH FRIIS

• HASSE FREDERIKSEN

Broer under vand
Tilstandsrapporten for broerne under vand er udarbejdet af dykker Søren Gudman og dykker 
Jens Leich.
Samtlige pæle er efterset og der er lavet en oversigt for hver bro med hvilke pæle der specifikt er 
fundet defekte/beskadigede. 
Der eksisterer en oversigt over hvilke specifikke pæle der er omtalt som Kat. I og Kat. II. Denne 
vil skulle anvendes ved udskiftning og skærpet opsyn. 
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TILSTANDSRAPPORT(ER)

• MOLER OVER VAND 

• SYDDJURS KOMMUNE – NIRAS

• MOLER UNDER VAND

• SYDDJURS KOMMUNE - AFVENTER

• BROER UNDER VAND

• DYKKER SØREN GUDMAN

• DYKKER JENS LEICH

• BROER OVER VAND

• KENNETH FRIIS

• HASSE FREDERIKSEN

Broer over vand
Tilstandsrapporten for broerne over vand er udarbejdet af Kenneth Friis og Hasse Frederiksen.
Vurderingen skelner mellem brodæk og den bærende konstruktion. Der vil i den detaljerede 
beskrivelse også være fokus på vedligehold eller mangel derpå, samt det generelle indtryk af 
standen. 

Samlet konklusion for broerne
Nedenstående den samlede vurdering konklusion for broerne, hvor under og over vand er 
sammenkørt.
Farvelægningen indikerer den generelle vurdering, men den detaljerede rapport beskriver 
specifikt hvad der bør fokuseres på og den overordnede planlægning vil tage udgangspunkt i 
dette. 
Øverste skema for besigtigelsen under vand, umiddelbart under det, skemaet for besigtigelsen 
over vand og til sidst den samlede vurdering, samt overordnet forklaring på farverne. 



PRIORITERING – ”GODE PENGE EFTER DÅRLIGE PROJEKTER”

• KOMMUNEN STÅR FOR UDBEDRING/RENOVERING AF MOLER

– HVORNÅR?

• EVENTUEL HAVNEUDVIDELSE – HVOR LANG TID? 

• PRIORITERING AF HAVNERENOVERING (BROER)?

• FLYDEBROER: FORANKRING MED PÆLE (UDSKIFTNING AF ALLE

BROER PÅ EN GANG)

• FLYDEBROER: FORANKRING MED MOORING (KAN FOREGÅ I 

ETAPER)

• OPTIMERING IFT. PLADSSTØRRELSE
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SWOT-ANALYSE
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